

Members' Motion submitted to [Transportation Committee](#)

Meeting date: [22 February 2024](#)

Moved by: Councillor W. Lo

Motion Title: Councillor W. Lo – Curbside Weeds

ACS File No.: ACS2024-OCC-CCS-0028

Ward: [Citywide](#)

Motion d'un membre soumise au [Comité des transports](#)

Date de la réunion : le [22 février 2024](#)

Motion de : W. Lo, conseiller

Titre de la motion : W. Lo, conseiller – Mauvaises herbes le long des bordures

Dossier n° (ACS) : ACS2024-OCC-CCS-0028

Quartier : [À l'échelle de la ville](#)

MOTION

WHEREAS the City does not currently have a maintenance program for regularly cutting and/or removing weeds along concrete curbs that do not pose a public safety hazard; and

WHEREAS weeds along concrete curbs are currently addressed on an ad hoc and reactive basis through service requests submitted to 3-1-1; and

WHEREAS the City experienced a very warm summer in 2023 with higher-than-normal precipitation that resulted in an increase in vegetation and weed growth, specifically in suburban areas, notably along street edges and curb lines; and

THEREFORE, BE IT RESOLVED that the Transportation Committee recommend to Council that Public Works staff undertake a municipal scan to understand if and how other Canadian municipalities address weeds along concrete curbs; and

BE IT FURTHER RESOLVED that staff determine the feasibility of a program to cut and/or remove weeds along street edges and curbs, including the staffing, equipment, and budget requirements, as well as a proposed pilot project, and report back to Transportation Committee by Q4 2024.

MOTION

ATTENDU QUE la Ville n'a pas actuellement de programme d'entretien visant à enlever ou à couper régulièrement les mauvaises herbes qui poussent le long des bordures de béton et qui ne posent pas de danger pour la sécurité publique; et

ATTENDU QUE les mauvaises herbes qui poussent le long des bordures de béton sont actuellement traitées de façon ponctuelle et sur une base réactive à la suite de demandes de service soumises au 3-1-1; et

ATTENDU QUE l'été 2023 a été très chaud à Ottawa et les précipitations supérieures à la normale, ce qui a entraîné une croissance accrue des végétaux et des mauvaises herbes, tout particulièrement dans les zones suburbaines, le long des rues et des bordures; et

PAR CONSÉQUENT, IL EST RÉSOLU QUE le Comité des transports recommande au Conseil de demander au personnel des Travaux publics d'entreprendre un examen municipal en vue de déterminer si les autres municipalités canadiennes traitent les mauvaises herbes le long des bordures de béton et comment elles le font; et

IL EST EN OUTRE RÉSOLU QUE le personnel détermine s'il est possible de mettre en place un programme visant à enlever ou à couper les mauvaises herbes le long des rues et des bordures, en incluant dans son analyse les besoins en dotation, en équipement et en fonds budgétaires, ainsi qu'une proposition de projet pilote, et qu'il présente ce rapport au Comité des transports d'ici le T4 de 2024.

OPERATIONAL STAFF COMMENTS

Staff are supportive of the motion.

FINANCIAL IMPLICATIONS.

There are no financial implications associated with the report recommendations.

LEGAL IMPLICATIONS

Legal Services is aware of the motion and will be available at Committee for questions.

Disposition:

If carried at Committee, this motion will be submitted to City Council for consideration on 3 April 2024.

Public Works Department staff will implement the recommendations in this motion, as appropriate.